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Esipuhe

Suomessa ilmestyy hienoja selkokirjoja.
Luin niitä paljon,
kun kirjoitin tietokirjaa selkokirjoista
yhdessä Ari Sainion kanssa.

Tietokirjamme avulla selkokirjailijat
voivat kirjoittaa hyviä kirjoja.
Hyvä selkokirja on tarpeeksi helppo.
Siinä ei ole vaikeita sanoja tai lauseita.
Hyvä selkokirja herättää ajatuksia,
naurattaa, pelottaa tai antaa tietoa.

On tärkeää,
että selkokirjassa on kiinnostava tarina.
Pidän myös selkokirjoista,
joissa on kaunista kieltä ja taikaa.

Tästä esitteestä löydät
paljon hyviä selkokirjoja.
Esitteessä on selkokirjoja, jotka sopivat 
aikuisille, nuorille ja lapsille.
Esitteen lopussa kerromme,
mistä löydät selkokirjoja.

Hyviä lukuhetkiä selkokirjojen parissa!

Ella Airaksinen
Selkokeskuksen asiantuntija
selkokirjatyöryhmän sihteeri

Selkokirjat ja selkotunnus
Selkokirjat ovat helpompia kuin muut kirjat.
Niissä käytetään helppoja sanoja ja lauseita.
Selkokirjat sopivat kaikille,
joille lukeminen on vaikeaa.
Tunnistat selkokirjat selkotunnuksesta.

Symbolen för lättläst
Den här symbolen berättar  
att boken är lätt att läsa. 
Symbolen finns på lättlästa böcker 
som är utgivna i Finland.

SemiBold

SemiBold
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Toisen maan tyttäret

1900-luvun alussa Mirja
matkustaa siirtolaisena  
Suomesta Amerikkaan.
Kirja kertoo  
suomalaisen naisen historiasta.
Se kertoo myös,
miten ihminen sopeutuu  
uuteen elämään.

Kirjailija 	� Sanna-Leena Knuuttila
Kustantaja 	� Reuna 2024
ISBN 	� 978–952-355-186-2

Ota minut nyt

Ota minut nyt sisältää  
eroottisia novelleja eli lyhyitä tarinoita. 
Tarinat kuvaavat
seksin ja intohimon monia muotoja. 
Teos on ensimmäinen  
eroottinen selkokirja, 
joka on julkaistu Suomessa.

Kirjailija 	 Anna Laine 
Kustantaja 	 Oppian 2024
ISBN 	 978-951-877-930-1
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Joulutarinoita

Joulutarinoita on kokoelma 
selkokielisiä novelleja.
Tarinoissa vietetään joulua
monella tavalla.
Alli muistelee lapsuuden jouluja, 
Aimo tapaa bussissa  
yksinäisen miehen 
ja pieni Mari käy äitinsä kanssa 
hautausmaalla.

Kirjailija 	� Katri Savola
Kustantaja 	� Oppian 2024
ISBN 	� 978-951-877-949-3 

Huojuva talo

Huojuva talo kertoo Lea Hornista.
Lea kärsi lapsena isän ja äidin riidoista.
Aikuisena hän meni naimisiin
sellaisen miehen kanssa,
joka käytti valtaa väärin.
Kirjassa pohditaan paljon sitä,
miten perhe vaikuttaa  
ihmisten valintoihin.
Lisäksi kirjassa mietitään
hyvän ja pahan merkitystä.

Kirjassa on myös tietoa 
Maria Jotunista. Kirjailija 	� Maria Jotuni

Selkomukauttaja	� Tuija Takala
Kustantaja 	� Laatusana 2024
ISBN 	� 978-952-7446-22-5

Klassikko
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Kuolema Ehtoolehdossa

Siiri Kettunen asuu Ehtoolehdossa, 
joka on tavallinen  
vanhusten palvelutalo. 
Siirin ja hänen ystävänsä Irman 
elämään kuuluvat  
punaviini, raitiovaunut, hautajaiset 
ja edullinen maksalaatikko. 

Sitten Ehtoolehdossa alkaa
tapahtua outoja asioita.
Miten Siiri ja Irma  
selviytyvät kaikesta? 

Kirjailija 	� Minna Lindgren
Selkomukauttaja	� Anniina Salin
Kustantaja 	� Avain 2024
ISBN 	� 978-952-304-561-3

Mielensäpahoittaja  
ja ruskeakastike

Mies osaa rakentaa taloja, 
mutta hän ei osaa tehdä ruokaa. 
Kun hänen vaimonsa joutuu sairaalaan, 
miehen täytyy tarttua kauhaan
ja oppia tekemään ruokaa. 

Seuraa yrityksiä, erehdyksiä
ja erilaisia näkemyksiä siitä, 
mikä on oikeanlaista ruokaa.  
 
Mies yrittää parhaansa, 
mutta tekee virheitä.
Hän esittää näkemyksiään siitä,
mikä on oikeanlaista ruokaa.

Kirjailija 	� Tuomas Kyrö
Selkomukauttaja	� Maiju Ollilainen
Kustantaja 	� Avain 2024
ISBN 	� 978-952-304-565-1
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Aamusta yöhön 

Kalliokadun kerrostalossa asuu 
tavallisia ihmisiä,  
jotka ovat eri-ikäisiä ja erilaisia. 
Kaikilla on iloja, suruja ja toiveita. 

On marraskuu. 
Mitä asukkaille tapahtuu 
ja mitä he ajattelevat?  
Aamusta yöhön -kirjassa on tarinoita
Kalliokadun kerrostalon asukkaista.

Kirjailija 	� Tuija Takala
Kustantaja 	� Avain 2025
ISBN 	� 978-952-304-603-0
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Rekkoja ja rankkareita

Rekkoja ja rankkareita
kertoo 14-vuotiaasta nuoresta, 
joka lähtee pitkälle matkalle 
isäpuolensa kanssa.
Matkan aikana kaksikko kohtaa 
salaperäisen liftarin ja kuoleman. 

Kuka pääsee perille  
ja ketkä istuvat lopulta  
yhdessä rannalla Thaimaassa?

Tekijä 	 Titta Kemppainen
Kustantaja 	� Oppian 2024
ISBN 	� 978-951-877-919-6

Näkki

Näkki on nuorten kauhutarina,
jossa ikivanhat kauheat hirviöt 
kurottavat lonkeronsa nykyaikaan. 
Yläkoulun oppilaat Aino ja Leo
yrittävät yhdessä ratkaista 
vaarallisen arvoituksen.

Miksi Aino näkee painajaisia,
joissa järvestä nousee hirviö?
Mihin Leon ystävä on kadonnut?
Kuka on Näkki?

Kirjailija 	� Titta Kemppainen
Kustantaja 	� Oppian 2024
ISBN 	� 978-951-877-920-2
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Vuosi joka katosi

Kirja kertoo  
15-vuotiaasta Oonasta,
joka herää sairaalasta 
onnettomuuden jälkeen. 
Pian Oona huomaa,
että hän ei muista mitään 
edellisestä vuodesta.
Oona yrittää saada selville,
mitä hänelle on tapahtunut
ja keneen hän voi luottaa.

Kirjailija 	 Titta Kemppainen
Kustantaja 	� Oppian 2024
ISBN 	� 978-951-877-921-9

Planeetta Ukrut

Kaksi retkikuntaa on lähtenyt
vieraalle planeetalle.
Nyt retkikuntien jäsenet  
ovat kadonneet.
Kukaan ei tiedä,
mitä heille on tapahtunut. 
Voiko Ruurik selvittää arvoituksen? 

Planeetta Ukrut on 
selkokielinen scifi-kirja. 
Se on jatkoa kirjalle 
Avaruusasema Ithal.

Kirjailija 	� Tuomas Kilpi
Kustantaja 	� Oppian 2024
ISBN 	� 978-951-877-929-5

Scifi
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Hanna

Hanna on älykäs tyttö,
mutta Hannan isän ja äidin mielestä
naisten on turha opiskella.
Isä valitsee Hannalle sulhasen,
jota Hanna ei halua.
Miten käy Hannan toiveille?

Minna Canthin kirja Hanna
kertoo nuoren naisen elämästä
Suomessa 1800-luvulla.
Nykyisin elämä on erilaista,
mutta nuorten tunteet  
ovat samanlaisia. Kirjailija 	� Minna Canth

Selkomukauttaja	� Tuija Takala
Kustantaja 	� Oppian 2024
ISBN 	� 978-951-877-937-0 

Keula kohti Tukholmaa

Nuori Mikko Aaltonen purjehtii
isänsä kanssa Itämeren yli Ruotsiin. 
Matkalla on mukana 
Doris Makkonen, 
johon Mikko on ihastunut.
Ruotsissa kaikki ei suju
suunnitelmien mukaan, 
ja retki saa yllättäviä käänteitä.

Keula kohti Tukholmaa on jatko-osa 
Pauliina Isomäen selkokirjalle 
Kovan tuulen varoitus.

Kirjailija 	� Pauliina Isomäki
Kustantaja 	� Oppian 2024 
ISBN 	� 978-951-877-946-2

Klassikko
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Enon saaressa 

Kaisa on nuori nainen,
joka on kiinnostunut luonnosta. 
Kaisa meloo saareen,
jossa hän on viettänyt aikaa 
Niilo-enonsa kanssa.

Saaressa Kaisa oppii paljon 
majavista, pääskyistä  
ja muista eläimistä. 
Niilo antaa Kaisalle tärkeän kirjan, 
johon hän on tehnyt 
muistiinpanoja. 
Mutta onko kaikki saarella 
varmasti todellista? Kirjailija 	� Katja Asikainen

Kustantaja 	� Oppian 2024
ISBN 	� 978-951-877-947-9

Sydän tekee kuperkeikan

Sydän tekee kuperkeikan
on selkokielinen novellikokoelma
nuorille lukijoille. 
Kirjassa on 12 tarinaa.
Ne kertovat nuorten elämän 
tärkeistä hetkistä, joihin liittyy 
erilaisia tunteita ja ajatuksia.

Kirjailijat   Katri Savola,  
Johanna Veistinen ja  
Katja Villanen-Juvakka 

Kustantaja   Oppian 2024 
ISBN  978-951-877-948-6 
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Kirotun niityn tyttö

Kirotun niityn tyttö on kokoelma
selkokielisiä kauhutarinoita.
Kirjan sivuilla seikkailee vampyyrejä,
kummituksia ja hirviöitä.

Kirja sopii nuorille ja aikuisille.
Tarinat on julkaistu aiemmin
eri kirjoissa ja lehdissä.
Kirjailija on itse mukauttanut ne 
selkokielelle. Kirjailija 	� Anne Leinonen

Selkomukauttaja 	 Anne Leinonen
Kuvittajat 	� Aada Kymäläinen ja  

Melina Richter
Kustantaja 	� Penelope-kustannus 

2024
ISBN 	� 978-952-69556-5-0

Sarvijumala

Lauri joutuu auto-onnettomuuteen, 
jossa hänen äitinsä kuolee. 
Lauri ei muista,
mitä ennen sitä on tapahtunut. 
Hän muuttaa tätinsä luokse 
pikkukylään. 
Siellä tapahtuu  
outoja ja pelottavia asioita. 
Ikkunan taakse ilmestyy
suuri sarvipäinen hahmo, 
ja Lauri alkaa nähdä painajaisia,
jotka tuntuvat todellisilta.

Kirjailija 	� Magdalena Hai
Selkomukauttaja 	� Tuija Takala
Kustantaja 	� Otava 2024
ISBN 	� 978-951-1-49081-4

Kauhu

Kauhu
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Aurora/Eino

Aurora asuu nuorisokodissa,
koska hänen äitinsä juo.
Eino pelaa jääkiekkoa 
ja tavoittelee paikkaa 
maajoukkueessa.
Aurora ja Eino tutustuvat  
koulussa sattumalta,
ja lopulta he ihastuvat toisiinsa.
Aurora/Eino kertoo ysiluokasta
ja suurista tunteista.

Kääntökirjan toisella puolella on 
Auroran tarina.
Kun käännät kirjan ympäri,
voit lukea myös Einon tarinan.

Kirjailija 	� Edith Arkko
Kustantaja	� Hertta Kustannus  

2024
ISBN 	� 978-952-406-042-4

Kun hiljaisuus valehtelee

16-vuotias Riku saa oudon viestin.
Luka-niminen henkilö väittää,
että hän on Rikun veli.
Onko Lukan väite totta? 
Kuka Luka on?

Riku harrastaa kilpauintia.
Hän on hyvä uimari.
Hän ei kuitenkaan pidä 
kilpailemisesta.
Onko pakko kilpailla vain siksi,
että on hyvä?

Kirjailija 	 Mimmu Tihinen
Kustantaja 	� Uljas & Lucia 2024
ISBN 	 978-952-65288-0-9
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Ripley ja nopea yhteys

Kirja kertoo pelaamisesta
ja ensirakkaudesta.
Isla pelaa paljon netissä.
Hänellä on pelikaveri,
jonka nimimerkki on Damien.
Damien on hänelle tärkeä.

Koulussa Isla tapaa komean Antonin,
ja he ihastuvat toisiinsa.
Kumpi voittaa Islan sydämen,
Damien vai Anton?

Kirjailija 	� Annukka Salama
Selkomukauttaja	 Satu Leisko
Kuvittaja 	� Annukka Salama
Kustantaja 	� WSOY 2024
ISBN 	� 978-951-0-50809-1

Ihmisenhaltija 

Lukiolainen Tuuli asuu
pienellä Kuustenkylällä. 
Yksi ihminen on kuollut metsässä.
Ovatko sudet tappaneet hänet?

Kylälle muuttaa  
salaperäinen uusi tyttö, Maria. 
Tuuli kuulee, 
että kylällä elää salaisia olentoja: 
ihmiseläimiä ja nälkäisiä. 
Mikä on todellinen vaara? 

Kirjailija 	� Satu Leisko
Selkomukauttaja 	� Satu Leisko
Kustantaja 	� Avain 2024
ISBN 	� 978-952-304-542-2
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Myrrys

Niilo on Kivihalmeen talon 
kasvattipoika. 
Häntä kohdellaan huonosti. 
Niilo ei muista  
omaa menneisyyttään, 
johon liittyy salaisuus. 

Ikävän onnettomuuden jälkeen
Niilo muuttaa metsään. 
Hän asuu mahtavan tietäjän
eli myrryksen luona. 
Niilo oppii metsässä monia asioita, 
ja hänestä kasvaa vahva ja rohkea. Kirjailija 	� Anniina Mikama

Selkomukauttaja 	� Riikka Tuohimetsä
Kustantaja 	� Avain 2024
ISBN 	� 978-952-304-535-4 

Tanssii hyttysten kanssa

15-vuotias Anton asuu
isänsä kanssa Helsingissä. 
Antonin venäläinen äiti on kuollut. 
Kesällä Anton kerää mansikoita 
setänsä maatilalla 
ja tutustuu Alisaan. 
Alisa on Ukrainasta. 
Hän on paennut sotaa. 
Alisa vihaa venäläisiä. 
Antonilla ja Alisalla  
on yhteinen kieli, 
mutta voivatko he olla ystäviä? 

Kirjailija 	� Marja-Leena Tiainen
Kustantaja 	� Avain 2024 
ISBN 	� 978-952-304-539-2 
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Sirimaan salaisuus

Siri haluaa löytää ystävän.
Se ei ole helppoa, 
koska Siri on erilainen kuin muut.
Siri saa lohtua Sirimaasta.
Se on Sirin oma maailma.
Siellä Siri saa tehdä ja ajatella 
juuri niin kuin haluaa.

Kirja kertoo esimerkiksi,
miltä yksinäisyys tuntuu
ja millaista on saada uusi ystävä.
Siri kertoo tarinansa vauhdikkaalla ja 
hauskalla tavalla.

Yksi kirjan teemoista  
on autismikirjon häiriö.

Kirjailija 	� Mari-Pauliina Tervo
Selkomukauttaja 	 Leena Kaivosoja
Kuvittaja 	� Susanna Kiiski
Kustantaja 	� Opike 2024
ISBN 	� 978-951-580-827-1
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Onnelin ja Annelin talo

Onneli ja Anneli ovat  
kaksi pientä tyttöä. 
He ovat myös  
toistensa parhaat ystävät.
Onnelin ja Annelin unelma toteutuu, 
kun he pääsevät asumaan kahdestaan 
omassa talossa.
Talo ei kuitenkaan ole aivan tavallinen. 
Myös talon naapurissa tapahtuu  
erikoisia asioita.

Kirjailija 	� Marjatta Kurenniemi
Selkomukauttaja 	 Silja Vuorikuru
Kustantaja 	� Avain 2024
ISBN 	� 978-952-304-562-0

Pikkuvelivaras

Kun Elsa palaa painitreeneistä, 
pihassa odottaa lettipäinen tyttö,
jonka nimi on Aino. 
Aino kertoo,
että hänen pikkuveljensä  
on kadonnut.

Elsan ja Elmerin etsivätoimisto 
saa Ainosta ensimmäisen asiakkaansa. 
Elsa ja Elmeri pääsevät näyttämään,
kuinka hyviä etsiviä he ovat.  
Ratkeaako kadonneen pikkuveljen 
arvoitus?

Kirjailija 	 Tapani Bagge
Selkomukauttaja 	 Tapani Bagge
Kuvittaja	 Anne Muhonen
Kustantaja 	 Avain 2024
ISBN 	� 978-952-304-487-6
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Luka

Lukalla on kiva perhe  
ja paljon kavereita.
Lukalla on kuitenkin myös ongelmia.
Luka ei jaksa tehdä tehtäviä koulussa. 
Hän heittelee kenkiä seinään
ja juoksee käytävillä. 
Mikä Lukaa vaivaa?

Luka kertoo ystävyydestä, 
jalkapallosta ja ADHD:stä.
Kirja käsittelee vaikeita aiheita
hauskasti ja helppolukuisesti.

Luka on Ulla Vanhatalon  
ensimmäinen selkokirja.

Kirjailija 	� Ulla Vanhatalo 
Kuvittaja 	� Aiju Salminen
Kustantaja 	� Pieni Karhu 2025
ISBN 	� 978-952-7315-52-1 

Mini ja uusi koulu 
-verkkokirja

Koulun vaihtaminen jännittää Miniä. 
Uudessa koulussa opettaja
ei puhu Minille mitään.
Ruokalassa kaikki ovat hiljaa, 
eikä luokkakavereihin ole  
helppo tutustua. 
Miten Mini selviää?

Helppolukuinen ja hauska  
Mini ja uusi koulu
on julkaistu Papuri-verkkokirjana.
Kirjan voi lukea tai kuunnella. 
Sitä voi myös lukea ja kuunnella  
samaan aikaan.

Kirjailija 	� Anu-Mari Salo
Kuvittaja 	� Anu-Mari Salo
Lukija 	� Carla Rindell /  

Texteller
Kustantaja 	� Opike 2024
ISBN 	� 978-951-580-783-0

Tosi 
helppo!
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Mini vain -verkkokirja

Koulussa Mini haluaisi 
laskea mieluummin liukumäkeä  
kuin laskuja. 
Eikä hän ihan tajua pannukakkuja 
ja muita yhdyssanoja. 
Mini haluaisi olla muutakin kuin 
tavallinen Mini vain,  
ja onneksi hän on! 
Minin supervoima selviää 
tässä sympaattisessa tarinassa.

Helppolukuinen ja hauska Mini vain  
on julkaistu Papuri-verkkokirjana.
Kirjan voi lukea tai kuunnella. 
Sitä voi myös lukea ja kuunnella  
samaan aikaan.

Kirjailija 	� Anu-Mari Salo
Kuvittaja 	� Anu-Mari Salo
Lukija 	� Carla Rindell /  

Texteller
Kustantaja 	� Opike 2024
ISBN 	� 978-951-580-797-7

Mini muissa maailmoissa 
-verkkokirja

Minin luokalle on tullut uusi oppilas,
jonka nimi on Ruu.
Ruu on kokenut ihan kaikkea. 
Mini tahtoisi päästä seikkailemaan
niin kuin Ruu.
Mutta miten se onnistuu?

Helppolukuinen ja hauska  
Mini muissa maailmoissa
on julkaistu Papuri-verkkokirjana.
Kirjan voi lukea tai kuunnella. 
Sitä voi myös lukea ja kuunnella  
samaan aikaan.

Kirjailija 	� Anu-Mari Salo
Kuvittaja 	� Anu-Mari Salo
Lukija 	� Carla Rindell /  

Texteller
Kustantaja 	� Opike 2024
ISBN 	� 978-951-580-784-7
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Lääkäri Atte – 
Selviytymisopas elämään

Atte Virolainen on lääkäri,
joka on suosittu somessa.
Atte oli nuorena häirikkö, 
jota ei kiinnostanut koulu. 
Nyt hän työskentelee  
lääkärinä vankilassa.
Aiemmin hän on ollut pelastaja 
ja opiskellut Venäjällä.

Kirjassa Atte jakaa 
elämänkokemuksiaan  
sekä kertoo rikollisuuden ja 
huumeiden huonoista puolista.

Kirjailijat 	� Atte Virolainen ja  
Margareeta Häkkinen

Selkomukauttaja 	� Riikka Tuohimetsä
Kustantaja 	� Otava 2024
ISBN 	� 978-951-1-49400-3
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Millaista on olla eläin?

Osaako koira hävetä tekojaan?
Miksi rotat nauravat?
Onko norsulla hyvä muisti?

Tämä kirja kertoo,
miten eläinten mieli toimii
ja mitkä eläimet kokevat tunteita.
Kirjassa kerrotaan kesyistä ja
luonnonvaraisista eläimistä.
Kirja auttaa ymmärtämään,
miksi esimerkiksi koira tai kissa
käyttäytyy tietyllä tavalla. Kirjailija 	� Helena Telkänranta

Selkomukauttaja 	 Silja Vuorikuru
Kustantaja 	� SKS Kirjat 2024
ISBN 	� 978-951-858-662-6

Selkoa kristinuskosta

Tiedätkö, mitä kristityt uskovat? 
Kuka oli Jeesus ja mitä hän opetti? 

Selkoa kristinuskosta -kirjasta
saat tietoa Jeesuksesta ja 
kristinuskosta.
Tutustut kristillisen kirkon historiaan 
ja Suomen evankelis- 
luterilaiseen kirkkoon.

Kirjasta selviää myös,
mitä ovat kristilliset juhlat
ja kirkolliset toimitukset.

Kirjailija 	� Pertti Rajala
Kuvittaja 	� Iiris Kallunki ja  

Jukka Granström
Kustantaja 	� Sacrum 2024
ISBN 	� 978-952-65486-0-9
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Mitä on luomuruoka?  
– Selkoa luomusta

Moni haluaa syödä ruokaa, 
jonka kasvatus säästää luontoa. 
Tässä kirjassa kerrotaan,  
mitä on luomuruoka. 
Saat tietoa luomuviljelystä ja 
luomueläinten hoidosta.

Muutaman helpon ohjeen avulla 
voit kokeilla luomuruoan kasvatusta 
esimerkiksi parvekkeella. 
Kirjassa on selkeät kuvat 
luomumerkeistä. 
Niiden avulla erotat luomutuotteet 
muiden tuotteiden joukosta. 

Kirjailija 	� Seija Niinistö-Samela 
Kustantaja 	� Pieni Karhu 2025
ISBN 	� 978-952-7315-53-8 

Orava

Heiluhäntä, tupsukorva, 
nököhammas ja kurre. 
Oravalla on monta nimeä. 
Tule mukaan seuraamaan  
oravan elämää 
metsissä ja pihapiireissä 
eri vuodenaikoina!

Kirjailija 	� Sari Kanala
Kuvittaja 	� Hannu Ahonen
Kustantaja 	� Avain 2024
ISBN 	� 978-952-304-536-1
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Ilmastonmuutos selkokielellä 
-e-kirja

Kirja kertoo maapallon ilmastosta ja 
ilmastonmuutoksesta. 
Se kertoo, miten ilmastonmuutos 
vaikuttaa luontoon, eläimiin ja ihmisiin 
kaikkialla maailmassa.

Kirja kertoo myös,  
miten valtiot, yritykset ja ihmiset 
voivat hillitä ilmastonmuutosta. 

Ilmastonmuutos selkokielellä -e-kirja 
on epub-muodossa. 
Kirjassa on mukana ääniraita.

Kirjailija  Laura Ertimo
Kuvittaja   Sole Lätti,  

Pekka Rahkamo 
Kustantaja   Opike 2024
ISBN   978-951-580-807-3
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Hotet från luften

En dag då David är i skolan  
tjuter flyglarmet.
Barnen tar skydd under borden
då flygplanen flyger lågt över husen.
Sedan hörs explosioner.

Kriget kommer närmare 
och livet i staden är svårt.
Davids mamma säger att de måste fly.
Men vart ska de ta vägen?

Läs också de följande böckerna  
i serien, Flykten från kriget och 
Jagade av soldater. Författare 	� Torsten Bengtsson

Förlag 	� Nypon förlag 2024
ISBN 	� 978-91-8077-516-8

Diamanten 

Adam är städare på sverigebåten. 
I en hytt hittar han  
en värdefull diamant 
som tillhör en miljonär  
som placerar ut diamanten  
på olika ställen.
Miljonären vill se om  
den som hittar diamanten 
är ärlig och lämnar tillbaka den.

Ska Adam som är fattig  
behålla diamanten
eller ge den tillbaka till ägaren
som redan är så rik? Författare 	� Karin Erlandsson 

Förlag 	� Vilja förlag 2024
ISBN 	� 978-91-7949-737-8

Boktipsen på de här sidan: LL-Center
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Växtkraft

Korta berättelser och dikter 
om att få glädje av att peta i jorden
och se frön gro och växter frodas.
Och om att få kraft av att betrakta
djuren och naturen.
Växtkraft handlar också om livet,
lycka, kärlek och vemod.

Boken har färggranna bilder.

Läs också boken Sorg och saknad 
med noveller och dikter 
av samma författare. Författare  	� Emma Frey-Skøtt

Illustratör  	� Malin Gyllensvaan
Förlag  	� LL-förlaget 2024
ISBN  	� 978-91-89779-08-2

Drottning Elisabeth II  
– Ett liv

Elizabeth II var drottning  
i Storbritannien
i över 70 år och  
hade ett spännande liv. 
Hon var soldat  
under andra världskriget, 
hon var vän med Nelson Mandela
och hon älskade djur.

Boken innehåller många fotografier. 
I den här bokserien som heter Ett liv
finns böcker om många kända 
personer.

Författare 	� Moa Candil och  
Bengt Fredriksson

Förlag 	� Vilja förlag 2024
ISBN 	� 978-91-7949-639-5

Boktipsen på de här sidan: LL-Center

Fakta
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Vardagsexperten –  
Håll ordning hemma

Vardagsexperten –  
Håll ordning hemma
är en bok som stöder personer 
på väg att börja ett självständigt liv. 
Med hjälp av boken 
kan unga vuxna träna 
färdigheter i vardagen 
som till exempel  
att hålla ordning i sitt hem 
och ta hand om sina kläder. 
Sopsortering tas också upp.

Författare 	� Eija Helin
Översättning  	� Åsa Öhrman
Bearbetning 	� Leif Pietilä /  

Skrivsam Ab
Illustratör  	� Tarja Petrell
Förlag  	� Lärum 2023
ISBN  	� 978-952-7099-52-0

Hur hittar du lättlästa böcker?
Biblioteken
Du kan låna lättlästa böcker gratis 
om du har ett bibliotekskort.

Papunet.net
På Papunet finns det e-böcker 
som du kan lyssna på eller läsa gratis. 
www.papunet.net/sv/material/
lattlasta-material/.

Bokhandlar på nätet
En del nätbutiker säljer lättlästa böcker, 
till exempel adlibris.com och booky.fi.
Om du letar efter något att läsa, 
prova med de här sökorden på nätet: 
lättläst, lätt svenska och lättläst bok.

Förlag som ger ut lättlästa böcker
Du hittar lättlästa böcker  
på de här förlagens webbplatser:

• �Bokpil 
www.bokpil.eu 

• �Hegas  
www.hegas.se 

• �LL-förlaget  
ll-forlaget.se 

• �Lärum  
shop.larum.fi 

• �Nypon förlag och Vilja förlag 
www.nyponochviljaforlag.se 

• �Schildts & Söderströms  
www.sets.fi 

http://www.papunet.net/sv/material/lattlasta-material/
http://www.papunet.net/sv/material/lattlasta-material/
https://www.adlibris.com/sv-FI
http://booky.fi
https://bokpil.eu/sv/
http://www.hegas.se
http://ll-forlaget.se
http://shop.larum.fi
http://www.nyponochviljaforlag.se
http://www.sets.fi
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Asiantuntijat haastattelussa

Ella Airaksinen ja Ari Sainio kirjoittivat tietokirjan selkokirjoista. Kuva: Adel Rezapour

Uusi opas selkokirjojen kirjoittajille
Ella Airaksinen ja Ari Sainio kirjoittivat
Sukella selkokirjaan -tietokirjan.
Se kertoo selkokielisistä romaaneista,
novelleista, runoista ja näytelmistä.
 
Ari Sainio on kirjoittanut  
kymmeniä selkokirjoja.
Hän on huomannut,  
että selkokirjojen tekijöille
ei ole tarpeeksi ohjeita.
 
– Sukella selkokirjaan antaa  
selkokirjojen tekijöille  
ohjeet selkokirjan kirjoittamiseen.
Kirja esittelee, millaisia selkokirjat ovat
ja kenelle ne ovat hyvää lukemista.
Kirja osoittaa, että Suomessa julkaistaan
paljon hyviä selkokirjoja, Sainio sanoo.

Selkokirjoja tarvitaan paljon
 
Ella Airaksinen on  
työskennellyt Selkokeskuksessa
selkokirjojen parissa yli viisi vuotta.
Hän tietää, että selkokirjoja tarvitaan 
Suomessa paljon.
 
– Suomessa on paljon ihmisiä,
jotka tarvitsevat selkokirjoja.
Toivon, että tietokirjamme innostaa
kirjailijoita ja kustantajia tekemään
paljon hyviä selkokirjoja, Airaksinen sanoo.
 
Sukella selkokirjaan ilmestyi keväällä 2024.
Se on yleiskielinen.
Kirjasta on lisää tietoa osoitteessa
www.opike.fi/tuote/sukella-selkokirjaan/.

http://www.opike.fi/tuote/sukella-selkokirjaan/


Mistä löydät selkokirjoja?

Kirjastot
Voit lainata selkokirjoja  
kirjastosta ilmaiseksi, 
jos sinulla on kirjastokortti.

Papunet-verkkopalvelu
Papunetissä on ilmaisia selkokirjoja, 
joita voit lukea tai kuunnella osoitteessa
www.papunet.net/materiaalit/
selkokieliset-verkkokirjat/.

Kirjakaupat
Selkokirjoja myyvät esimerkiksi 
Akateeminen kirjakauppa ja  
Suomalainen kirjakauppa. 
Voit kysyä kirjakaupan myyjiltä 
selkokirjoista.

Verkkokaupat
Selkokirjoja myydään verkkokaupoissa. 
Niitä ovat esimerkiksi 

• adlibris.com
• booky.fi
• prisma.fi.

Verkkokaupoissa on  
suurin valikoima selkokirjoja.

Selkokirjojen kustantajat
Voit tilata selkokirjoja suoraan 
kustantajien verkkokaupasta.
Selkokirjojen kustantajia ovat esimerkiksi

• �Avain
www.avain.net

• �Laatusana Oy
www.aidinkielenopettajainliitto.fi/
verkkokauppa/

• �Opike
www.opike.fi

• �Oppian
www.oppian.fi

• �Pieni karhu
www.pienikarhu.fi

• �Reuna
www.reunalla.fi.

Kun etsit selkokirjoja kirjaston tai 
kauppojen verkkosivuilta,  
kokeile seuraavia hakusanoja: 
selkokielinen, selkokirja ja selko.

www.selkokeskus.fi
Sähköposti selkokeskus@kvl.fi
Osoite �Linnoitustie 2 B, 02600 Espoo
Puhelin 09 34809 240
Facebook	 @Selkokeskus
Instagram	 @Selkokeskus

SELKOKIRJAT
LÄTTLÄSTA BÖCKER 
2024–2025

http://www.papunet.net/materiaalit/selkokieliset-verkkokirjat/
http://www.papunet.net/materiaalit/selkokieliset-verkkokirjat/
https://www.adlibris.com/fi
http://booky.fi
http://prisma.fi
http://www.avain.net
http://www.aidinkielenopettajainliitto.fi/verkkokauppa/
http://www.aidinkielenopettajainliitto.fi/verkkokauppa/
http://www.opike.fi
http://www.oppian.fi
http://www.pienikarhu.fi
http://www.reunalla.fi
http://www.selkokeskus.fi
mailto:selkokeskus%40kvl.fi?subject=
https://maps.app.goo.gl/RhkSbov4BWF1kQVb8
tel://+358934809240
https://www.facebook.com/selkokeskus
https://www.instagram.com/selkokeskus/
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